
 P R O T O K Ó Ł Nr XXX/2013 
XXX sesji Rady Miejskiej w Pasymiu 

z dnia 20 grudnia 2013r.

Obrady XXX sesji Rady Miejskiej w Pasymiu otworzyła Przewodnicząca 
Rady Miejskiej – Pani Elżbieta Dyrda, witając przybyłych bardzo serdecznie.

Spoza  członków Rady  w obradach udział  wzięli:  Pan Bernard Mius  – 
Burmistrz Miasta,  Pan Arkadiusz Młyńczak – Skarbnik Miasta,  Pan Jarosław 
Milewski  –  Sekretarz  Miasta,  Jerzy  Sołdan  –  Radca  Prawny,  kierownicy 
zakładów  pracy,  kierownicy  jednostek  organizacyjnych,  sołtysi,  mieszkańcy 
gminy i prasa lokalna. 

Przewodnicząca  Rady  –  Pani  Elżbieta  Dyrda stwierdziła  na  podstawie 
listy  obecności,  że  w  obradach  uczestniczy  14  radnych  (na  stan  Rady  15), 
nieobecny: p. Sebastian Żubrowski więc uchwały podejmowane na sesji będą 
prawomocne.  

Lista  obecności  radnych oraz  gości  zaproszonych na  XXX sesję  Rady 
Miejskiej Pasymia stanowi załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z  XXIX sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności  w  okresie 

międzysesyjnym 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Projekt  uchwały  w sprawie:  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej 

Gminy Pasym na lata   2013 - 2028.               
7. Projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu na rok 2013. 
8. Projekt uchwały w sprawie: ustalenia wykazu wydatków zamieszczonych 

w budżecie Gminy Pasym na rok 2013, które nie wygasają z końcem roku 
budżetowego.

9. Projekt uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 
obliczenia podatku rolnego.



10.Projekt  uchwały  w  sprawie:  przedłużenia  ulicy  Karola   Małłka 
w Pasymiu.

11.Projekt  uchwały  w sprawie:  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania 
opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  przez  właścicieli 
nieruchomości na terenie gminy Pasym.

12.Projekt  uchwały  w sprawie:  wyboru metody oraz wysokości  opłaty za 
gospodarowanie odpadami  komunalnymi od właścicieli  nieruchomości 
na terenie gminy Pasym.

13.Projekt  uchwały  w  sprawie:  szczegółowego  sposobu  i  zakresu 
świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  regulaminu  utrzymania  czystości 
i porządku na terenie gminy  Pasym.

15.Projekt uchwały w sprawie: przedłużenia czasu obowiązywania taryf na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę     i zbiorowe odprowadzenie ścieków.

16.Projekt  uchwały  w  sprawie:  uchwalenia  wieloletniego  programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Pasym na lata 2014-
2018.

17.Projekt  uchwały  w  sprawie:  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji 
Rewizyjnej.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie:  Strategii  Rozwiązywania  Problemów 
Społecznych do roku 2020.

19.Projekt uchwały w sprawie:przyjęcia Gminnych Programów: Profilaktyki 
i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania 
Narkomanii w Gminie Pasym oraz Harmonogramu wydatków Gminnego 
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  alkoholowych  na 
terenie Gminy Pasym w 2014 roku. 

20.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.
21.Wolne wnioski i informacje.
22.Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda zapytała  czy  są  jakieś 
propozycje dotyczące zmian w porządku obrad.

Głos  zabrał  Burmistrz  Miasta  –  p.  Bernard  Mius,  który  zawnioskował 
o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pasym na lata   2013 – 2028.

        Następnie  burmistrz zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu  uchwały  w  sprawie: wyrażenia zgody na realizację w ramach 
współpracy i finansowania opracowania pn.: „Plan gospodarki niskoemisyjnej 
gmin na lata 2015-2020”.   Burmistrz  uzasadnił  swój  wniosek  dotyczący 



wprowadzenia projektu uchwały do porządku obrad. Uzasadnienie przeczytane 
przez burmistrza stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Przewodnicząca Rady –  p. Elżbieta Dyrda zapytała radnych kto jest za 
zniesieniem  z  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie:   zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pasym na lata   2013 – 2028.

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny p. 
Sebastian Żubrowski),  projekt  uchwały został  jednogłośnie zdjęty z porządku 
obrad.

Następnie  przewodnicząca zapytała  kto  jest  za  wprowadzeniem  do 
porządku obrad  projektu uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na realizację 
w  ramach  współpracy  i  finansowania  opracowania  pn.:  „Plan  gospodarki 
niskoemisyjnej gmin na lata 2015-2020”.   

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny p. 
Sebastian Żubrowski), za wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało 13 radnych, 1 osoba głosowała przeciw.

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda zaproponowała, żeby wykreślić 
w  punkcie  6,  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Pasym na lata   2013 – 2028, a wprowadzić w to miejsce do 
porządku  obrad   projekt  uchwały  w sprawie: wyrażenia  zgody  na  realizację 
w  ramach  współpracy  i  finansowania  opracowania  pn.:  „Plan  gospodarki 
niskoemisyjnej gmin na lata 2015-2020”.  

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z  XXIX sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności  w  okresie 

międzysesyjnym 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  realizację  w  ramach 

współpracy  i  finansowania  opracowania  pn.:  „Plan  gospodarki 
niskoemisyjnej gmin na lata 2015-2020”.         

7. Projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu na rok 2013. 



8. Projekt uchwały w sprawie: ustalenia wykazu wydatków zamieszczonych 
w budżecie Gminy Pasym na rok 2013, które nie wygasają z końcem roku 
budżetowego.

9. Projekt uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 
obliczenia podatku rolnego.

10.Projekt  uchwały  w  sprawie:  przedłużenia  ulicy  Karola   Małłka 
w Pasymiu.

11.Projekt  uchwały  w sprawie:  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania 
opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  przez  właścicieli 
nieruchomości na terenie gminy Pasym.

12.Projekt  uchwały  w sprawie:  wyboru metody oraz wysokości  opłaty za 
gospodarowanie odpadami  komunalnymi od właścicieli  nieruchomości 
na terenie gminy Pasym.

13.Projekt  uchwały  w  sprawie:  szczegółowego  sposobu  i  zakresu 
świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  regulaminu  utrzymania  czystości 
i porządku na terenie gminy  Pasym.

15.Projekt uchwały w sprawie: przedłużenia czasu obowiązywania taryf na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę     i zbiorowe odprowadzenie ścieków.

16.Projekt  uchwały  w  sprawie:  uchwalenia  wieloletniego  programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Pasym na lata 2014-
2018.

17.Projekt  uchwały  w  sprawie:  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji 
Rewizyjnej.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie:  Strategii  Rozwiązywania  Problemów 
Społecznych do roku 2020.

19.Projekt uchwały w sprawie:przyjęcia Gminnych Programów: Profilaktyki 
i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania 
Narkomanii w Gminie Pasym oraz Harmonogramu wydatków Gminnego 
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  alkoholowych  na 
terenie Gminy Pasym w 2014 roku. 

20.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.
21.Wolne wnioski i informacje.
22.Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca  Rady zapytała  kto  jest  za  przyjęciem porządku  obrad 
w takim kształcie.    

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny p. 
Sebastian Żubrowski), porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.   



Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej.

Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Dyrda  zwróciła się z pytaniem do 
radnych,  czy  chcą  wnieść  jakieś  uwagi  lub  mają  zastrzeżenia  do  protokołu 
z  XXIX sesji  Rady Miejskiej.

Radni nie zgłosili uwag do protokołu.

Pani  Elżbieta  Dyrda poddała  pod  głosowanie  wniosek  o  przyjęcie 
protokołu  z XXIX sesji  Rady Miejskiej.

W wyniku głosowania w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), protokół został przyjęty jednogłośnie.

 Ad.  4  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności 
w okresie międzysesyjnym 

 Głos w tym punkcie zabrał Burmistrz Miasta – Pan Bernard Mius, który 
przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie między XXIX a XXX sesją 
Rady Miejskiej.   

Przedstawione przez burmistrza sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  

Ad 5 Interpelacje i wnioski radnych. 

Głos  zabrał  radny  –  p.  Wiesław  Nosowicz: jaką  kwotę  nagród 
jubileuszowych   p.  burmistrz  otrzymał  za  lata  2011,  2012,  2013. 
Interpelacja  złożona  na  piśmie  przez  radnego  stanowi  załącznik  nr  5  do 
protokołu.

Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius: p. przewodnicząca mogę od razu 
powiedzieć?

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda: nie, to jest w punkcie 21.

Więcej wniosków i interpelacji radni nie zgłosili.



Ad 6 Projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na realizację 
w  ramach  współpracy  i  finansowania  opracowania  pn.:  „Plan 
gospodarki niskoemisyjnej gmin na lata 2015-2020”.         

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda:  ja  mam jeszcze  pytanie  p. 
burmistrzu do tej uchwały, bo pan nie wie, czy pan nie podał jaka jest ogólna 
kwota.

Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius: 1.000 zł. podałem.

Przewodnicząca Rady: ja chcę znać ogólną kwotę dokumentacji.

Burmistrz Miasta: około 50.000 zł. by przypadało na gminę Pasym. 

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda: ale co 50.000 zł. Ile kosztuje 
opracowanie dokumentacji?

Burmistrz  Miasta  –  p.  Bernard  Mius:  taką  mam  informację.  Trudno, 
dzisiaj nie wiem. Jest tak to powiedziane, że nie więcej niż w granicach 1.000 – 
1.500 zł. będzie kosztowało naszą gminę. 

Przewodnicząca Rady: to gmina, która jest inicjatorem tego, nie wie też 
ile to będzie kosztowało?

Burmistrz  Miasta:  Gmina  Świętajno jest  inicjatorem tego,  ale  nie  wie. 
Mamy takie zapewnienie, że nie więcej niż 1.500 zł. maksymalnie przypadnie 
na naszą gminę. 

Głos zabrał radny –  p. Wiesław Nosowicz: proszę państwa ja myślę, że 
problem nie jest w tym ile pieniędzy gmina wyda na opracowanie dokumentacji, 
bo  tak  naprawdę  my  nie  wiemy  czego  ma  dotyczyć  ta  dokumentacja.  My 
dyskutujemy teraz czy to 1.500 zł. na dokumentację czy 1.000 zł. itd., natomiast 
mnie bardziej interesuje czego ma ten plan gospodarki niskoemisyjnej dotyczyć. 
Bo ja chciałbym wiedzieć czy np.  jako gmina  wydamy pieniądze,  żeby ktoś 
zrobił plan, że w naszej gminie za 2 lata nie będzie można palić węglem. To jest 
między  innymi  gospodarka  niskoemisyjna.  To  jest  najważniejsze.  Składam 
wniosek formalny p. przewodnicząca, żeby do następnego czytania to odłożyć 
i ewentualnie podjąć na następnej sesji, albo troszkę informacji czego ten plan 
ma dotyczyć, co on ma zawierać, jakie przedsięwzięcia. Bo jeżeli tak jak mówię 
mamy wydać pieniądze na to, że ktoś nam zakaże palić węglem, to nie tędy 
droga. 

Burmistrz  Miasta  –  p.  Bernard  Mius:  na  ostatnim  spotkaniu  wójtów, 
burmistrzów,  starosty  zrodził  się  pomysł,  na  wniosek  gminy  Świętajno. 



Oni prawdopodobnie są już zainteresowani inwestycją w następnym roku i taka 
poszła  propozycja  do  wszystkich  wójtów,  burmistrzów  i  zapytanie,  czy 
w przyszłym roku, czy w  następnych latach planujemy wykonywać inwestycje 
typu  termomodernizacyjne,  typu  foto  botanika,  solary.  O  tych  sprawach 
szanowni  państwo  my,  żeśmy  już  wcześniej  dyskutowali,  nie  tak  dawno  bo 
w tym roku. To są takie inwestycje. Jest termin 31 grudnia tego roku, żeby taki 
wniosek  złożyć  na  opracowanie  dokumentacji,  jest  w  przybliżeniu  podana 
kwota. Szanowni państwo, żeby tu sprawa była jasna, my nie musimy przystąpić 
do  tego,  to  jest  nasza  wola.  Jest  prośba,  im  więcej,  taniej  i  na  pewno 
w niedalekiej przyszłości czy dalekiej przyszłości coś z takich inwestycji, które 
wymieniłem na pewno będziemy rozważali. 

Głos zabrał radny – p. Wiesław Nosowicz: p. burmistrzu mnie naprawdę 
nie chodziło o te koszty, te koszty są do przyjęcia, ja się z tym zgadzam. Ja po 
prostu chciał bym wiedzieć co ma zawierać to opracowanie, bo te koszty to są 
tylko koszty opracowania, to nie są jakieś tam koszty późniejszych działań, to są 
tylko i  wyłącznie koszty opracowania.  Wydając pieniądze na opracowanie ja 
chciałbym  wiedzieć  co  to  opracowanie  będzie  zawierało.  Z  uzasadnienia 
p. burmistrza to nie wynika, ani z uzasadnienia do projektu uchwały, ponieważ 
zapis jest taki, że opracowanie będzie, plan gospodarki niskoemisyjnej na lata 
2015 – 2020, a § 5 mówi tego porozumienia, że zakres opracowania zostanie 
skonsultowany i szczegółowo określony w umowie z wykonawcą. Czyli my nie 
wiemy  co  będzie  zakresem  tego  opracowania,  dopiero  będzie  to  określone. 
Dlatego  podpytuję  p.  burmistrza,  może  pan  mi  powie  co  ma  zawierać 
przynajmniej te najważniejsze punkty. Dalej jest w § 6, że strony przewidują 
wnioskowanie o środki na termomodernizację obiektu użyteczności publicznej. 
W związku z  tym,  że zamierzamy przystąpić jako gmina  do tego programu, 
mam też pytanie jakie obiekty użyteczności publicznej p. burmistrz przewiduje 
z terenu naszej gminy. 

Głos zabrał Burmistrz Miasta –  p. Bernard Mius: szanowna rado ja na 
dzisiaj, ani burmistrz, ani szanowna rada nie przewidujemy niczego w tym o co 
tutaj p. radny zapytał. Mówiliśmy o termomodernizacji swego czasu gimnazjum, 
sali gimnastycznej przy gimnazjum. Nie wiem, być może niczego nie będziemy 
robili. Panie radny jeżeli takim tokiem rozumowania będziemy szli, bo to nie są 
wielkie  pieniądze,  jeszcze  raz  powtórzę  1.000  zł.,  maksymalnie  1.500  zł., 
o każdą jedną, inną  zmianę, która miała by polegać na wydatkowaniu większej 
kwoty pieniędzy, pytam radę, bo sam nie podejmę takiej decyzji. Ja dzisiaj nie 
wiem, to tak się szybko zrodziło, że jest czas, jest termin podany jakiś, że trzeba 
ten wniosek składać. Dlatego też odezwa do wszystkich, kto chce tam być i my 
do końca, ja też do końca sam nie wiem. Jeżeli rada powie nie, nie przyjmiecie 
uchwały, to nie będziemy tam. Będą wszystkie 9 gmin, gmina Pasym pozostanie 
na uboczu. 



Wiceprzewodniczący –  p. Marcin Nowociński zapytał burmistrza kiedy 
było spotkanie z wójtami.

Burmistrz Miasta odpowiedział, że trzy dni temu.

Wiceprzewodniczący – p. Marcin Nowociński: we wtorek?

Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius: być może we wtorek.

Wiceprzewodniczący – p. Marcin Nowociński: było spotkanie we wtorek. 
Nasza komisja przeciągnęła się późno, można było jeszcze wrócić na komisję 
i to przedstawić.

Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius: proszę państwa ja wróciłem z LGD 
o godzinie 16:30 p. radny. Z tego co wiedziałem o godzinie 16:30 wysokiej rady 
nie było. 

Wiceprzewodniczący  –  p.  Marcin  Nowociński:  ja  widziałem,  że  pan 
wcześniej wrócił.

Głos  zabrał  radny  –  p.  Wiesław  Nosowicz:  proszę  państwa  nie 
otrzymałem odpowiedzi na to, natomiast żeby było jasne ja również nie chcę 
namawiać  wysokiej  rady  do  głosowania  przeciw.  Ja  uważam,  że  tego  typu 
przedsięwzięcia  są  potrzebne  natomiast  moje  pytania  dotyczyły  takiego 
uszczegółowienia  bardziej,  po to chociażby pytałem,  żebyśmy nie  weszli,  że 
program  nie  będzie  zawierał  zakazu  palenia  węglem,  albo  tym  podobnych 
rzeczy. Natomiast generalnie jestem również za tym, żeby uczestniczyć w tego 
typu przedsięwzięciach. 

Głos  zabrał  Burmistrz  Miasta  –  p.  Bernard  Mius: p.  przewodnicząca 
przecież to wszystko musi kończyć się umową, jakimiś konkretnymi zapisami. 
Wówczas jeżeli coś takiego będzie, przedstawiam umowę radzie, akceptujemy, 
lub też nie akceptujemy.

Głos  zabrała  radna –  p.  Marianna Tańska, która  powiedziała,  iż  warto 
w tym uczestniczyć. Jedyny taki tłuczek tutaj, który nas nie pokoi to jest ten 
węgiel, ale mam nadzieję, że tak jak mówił p. burmistrz, że w razie czego ta 
umowa nie zostanie podpisana. Ja tu nie widzę, żadnego niebezpieczeństwa. 

Wiceprzewodniczący – p. Marcin Nowociński: tylko nie wiemy do czego 
dokumentacja się tyczy. Pani Marianno, wie pani do czego ta dokumentacja, bo 
ja  nie  wiem  na  przykład.  To  nie  zostało  wyjaśnione,  jaki  jest  sens. 
Uczestniczmy, bo uczestniczmy. Ja nie wiem w czym będę uczestniczył. 



Radna – p. Marianna Tańska: oczywiście, że na dzisiaj nie wiemy.

Głos  zabrał  Burmistrz  Miasta  –  p.  Bernard  Mius:  możliwość 
pozyskiwania  środków mając  konkretną  dokumentację.   Czy my wchodzimy 
w to, czy my nie wejdziemy w to, ale mamy możliwość, otwartą drogę. 

Wiceprzewodniczący  –  p.  Marcin  Nowociński:  to  przybliży  nas,  żeby 
dostać dofinansowanie do projektów. Wystarczyło to powiedzieć.

Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie: wyrażenia zgody na realizację w ramach współpracy i finansowania 
opracowania pn.: „Plan gospodarki niskoemisyjnej gmin na lata 2015-2020”. 

  W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), za  podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 osoby 
wstrzymały się od głosu. Uchwała została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu.

Ad 7 Projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu na rok 2013. 

Przewodnicząca Rady –  p. Elżbieta Dyrda zapytała czy będzie dyskusja 
w tym temacie.

Głos  zabrał  radny  –  p.  Wiesław  Nosowicz:  ja  p.  przewodnicząca 
w zasadzie na jedną rzecz zwrócić chciałem uwagę, na takie powiedzmy moim 
zdaniem marnotrawstwo gminnych pieniędzy.  Wiemy,  że sytuacja  finansowa 
gminy  jest  ciężka,  na  wszystko  nam  środków  brakuje,  natomiast  w  tej 
proponowanej zmianie widzę w sumie 12.251 zł. łącznie jako odszkodowanie 
dla  p.  Marioli  Szuszkiewicz.  Ktoś  za  to  ponosi  odpowiedzialność  moim 
zdaniem. Ktoś podjął takie decyzje, niezgodne z prawem, a te decyzje to się 
wiązały z dużymi pieniędzmi jak na naszą gminę i nie tylko naszą gminę, bo 
12.251 zł. zostało wrzucone w błoto moim zdaniem. 

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda: ma  pan  oczywiście  rację 
z tym, że co jest winna kobieta, żeby odszkodowania nie dostała. 

Radny – p. Wiesław Nosowicz: nie ta pani jest winna, tylko ten kto podjął 
decyzję. 

Radny  –  p.  Mieczysław  Żyra:  pieniądze  nie  pójdą  w  błoto  tylko  do 
p. Szuszkiewicz. Przynajmniej za to, że nie pracuje, nagrodę dostała.



Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda: na święta rekompensatę będzie 
miała za poczynioną krzywdę, z tym, że to  nie jest wojna gminy, tylko wojna p. 
burmistrza  i  generalnie  to  p.  burmistrzu  tą  kwotę  pan  powinien  zapłacić 
z własnej kieszeni. 

Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius: czy można odpowiadać?

Przewodnicząca Rady –  p. Elżbieta Dyrda: nie. Takie jest moje zdanie 
i czy to są mocne słowa, czy nie mocne, ale prawdziwe.

Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie:  zmiany budżetu na rok 2013.         

 W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: 
p. Sebastian Żubrowski), za  podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 6 osób 
głosowało przeciw i 1 osoba  wstrzymała się od głosu.  

Przewodnicząca Rady –  p. Elżbieta Dyrda: w związku z tym, że każda 
uchwała  finansowa  musi  mieć  ustawową  ilość  głosów,  projekt  uchwały  nie 
uzyskał  ustawowej  ilości  głosów,  w  naszym  przypadku  8,  czyli  uchwała 
w sprawie zmiany budżetu nie przechodzi. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu.

Głos  zabrał  Skarbnik  Miasta  –  p.  Arkadiusz  Młyńczak: nie  chcę  się 
wypowiadać  alternatywnie,  ale  wydaje  mi  się,  że  jeśli  chodzi  o  zmiany 
w budżecie to wystarczy zwykła większość ustawowego składu rady.  Natomiast 
w kwestii tego paragrafu dotyczącego zaciągnięcia zobowiązań kredytowych to 
niestety nie przeszła i tu jest problem. Jeśli chodzi o upoważnienia do zaciągania 
zobowiązań  kredytowych  to  z  pewnością  wymagana  jest  bezwzględna 
większość.  Jeśli  mieliście  państwo wątpliwości  co do poszczególnych zmian, 
wyszło  na  to,  że  te  poszczególne  zmiany  przechodzą,  natomiast  kwestia 
najbardziej istotna czyli upoważnienie do zaciągnięcia kredytu nie. 

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda poprosiła radcę prawnego, aby 
się wypowiedział w tej kwestii.

Radca Prawny – p. Jerzy Sołdan odpowiedział, że p. skarbnik ma rację.

Głos zabrał Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius, który zwracając się do 
przewodniczącej powiedział, że przed głosowaniem tej uchwały chciał zabrać 



głos, ale p. przewodnicząca nie udzieliła mu głosu. Uważam i jestem święcie 
przekonany,  zgodnie  ze  statutem  i  regulaminem  rady  wnioskodawca,  bo  ja 
jestem wnioskodawcą tejże uchwały, chciałem na ten temat zabrać głos, mówić 
o tym i stało się tak jak się stało. Mówiliśmy o kwocie 10.000 zł., czy 11.000 zł. 
odnośnie, że to jest szastanie, marnotrawstwo. Ja powiem tylko krótko, że nie 
mam na to wpływu, nie mnie oceniać decyzję sądu. Ja się z nim nie zgadzam, 
jest wniesiona kasacja. Wypłacić, jest to wyrok prawomocny muszę. Dlatego też 
znalazły się pieniądze w tym. Pytam wnioskodawcy, który powiedział o tym, 
czy  p.  Nosowicz  Wiesław  radny  gminy  Pasym,  zgadza  się  z  wszystkimi 
wyrokami sądowymi, czy pan nie zgadza się, czy one są sprawiedliwe, czy nie, 
nie nam podważać to. Ja się odwołałem, bo nie zgadzam się. Jest mecenas tu, 
który może coś na ten temat powiedzieć, jeśli p. przewodnicząca udzieli głosu p. 
mecenasowi. 

Głos zabrał radny – p. Wiesław Nosowicz: p.  burmistrzu nie było moją 
intencją uchylenie, aby nie można było zaciągnąć kredytu, który jest niezbędny 
do  zamknięcia  w  budżecie.  Ja  też  mówię  o  tym  głośno,  nie  to  było  moją 
intencją. Ja miałem inne zastrzeżenia i stąd  też powiedziałem dlaczego będę 
głosował przeciw. Ja myślę p. przewodnicząca, że jedynym sposobem wyjścia 
z tej sytuacji jest szybka sesja i to na wniosek p. burmistrza. Nie ma innej rady, 
ponieważ dzisiaj nie możemy ponowić głosowania. Nie jest naszą intencją jako 
rada  zablokować  budżet,  domknięcie  tegorocznego  budżetu,  na  pewno  nie. 
Natomiast  po to, aby to zrobić, najszybciej jak można to chyba poniedziałek 
wchodzi w grę. 

Głos zabrał Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius: p. przewodnicząca ja tak 
przygotowałem program, układałem program sesji, bo rozmawiałem wcześniej 
z  p.  przewodniczącą  czy  będziemy  zwoływać  sesję,  czy  jest  taka  potrzeba 
i konieczność zwoływania jeszcze jednej sesji w tym roku, ustaliliśmy, że nie 
i w związku z czym ustaliłem to tak, skonstruowałem to tak, żeby tej sesji nie 
było,  bo nie  było takiej  potrzeby.  Dzisiaj  okazuje  się,  że  jest  taka potrzeba. 
Ja już dzisiaj chciał bym powiedzieć, że na mój wniosek, taki wniosek wpłynie 
do p. przewodniczącej. 

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda ogłosiła  przerwę 
godzina 1145 – 1210.          



Ad 8 Projekt uchwały w sprawie: ustalenia wykazu wydatków 
zamieszczonych  w  budżecie  Gminy  Pasym  na  rok  2013,  które  nie 
wygasają z końcem roku budżetowego.

Głos zabrał Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius, który poinformował, iż 
w projekcie uchwały dochodzi jeszcze jeden zapis „plac zabaw w Gromie”. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy będzie dyskusja w tym temacie.

Radni nie wyrazili woli wzięcia udziału w dyskusji.

  Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie:  ustalenia wykazu wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy 
Pasym na rok 2013, które nie wygasają z końcem roku budżetowego. 

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu.

Ad 9 Projekt uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu 
żyta dla celów obliczenia podatku rolnego.

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda: informacja dla państwa, nic się 
z ceną nie dzieje, kwestie tylko formalne, jednej rzeczy żeśmy nie dopatrzyli 
i jeszcze raz trzeba podjąć uchwałę. 

  Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie:  obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku 
rolnego.

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu.



Ad 10  Projekt  uchwały  w sprawie:  przedłużenia  ulicy  Karola 
Małłka  w Pasymiu.

  Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie:   przedłużenia ulicy Karola Małłka w Pasymiu.

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 10 do protokołu.

Ad 11 Projekt uchwały w sprawie: terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  przez 
właścicieli nieruchomości na terenie gminy Pasym.

  Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie: terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie 
odpadami  komunalnymi  przez  właścicieli  nieruchomości  na  terenie  gminy 
Pasym.
  

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 11 do protokołu.

Ad  12  Projekt  uchwały  w  sprawie:  wyboru  metody  oraz 
wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami   komunalnymi  od 
właścicieli nieruchomości na terenie gminy Pasym.

  Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w  sprawie:   wyboru  metody  oraz  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie 
odpadami  komunalnymi od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Pasym.
  

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski),  za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 osoby 



wstrzymały się od głosu. Uchwała została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu.

Ad  13  Projekt  uchwały  w  sprawie:  szczegółowego  sposobu  i 
zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów 
komunalnych od właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi.

 Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w  sprawie:  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie 
odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości 
i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  opłatę  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.
  

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu.

Ad  14  Projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy  Pasym.

 Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w  sprawie:  zmiany  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie 
gminy  Pasym. 
  

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 14 do protokołu.



Ad  15  Projekt  uchwały  w  sprawie:  przedłużenia  czasu 
obowiązywania  taryf  na  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 
odprowadzenie ścieków.

Głos zabrał radny – p. Wiesław Nosowicz: proszę państwa chciałem tylko 
zwrócić na jedną rzecz uwagę tak ogólnie. Przy tych taryfach za wodę i ścieki to 
jest  taki  dobry zwyczaj  w momencie,  tak jak wszędzie  zresztą  w momencie 
kiedy baryłka ropy idzie w górę, to ceny idą w górę. Kiedy baryłka idzie w dół, 
to wtedy na chwilę się powstrzymują, albo idą w dól, a później znowu w górę. 
W  momencie  kiedy  te  koszty  były  jakie  były  i  ścieków  i  produkcji  wody 
i  oczyszczania  ścieków,  ustalaliśmy  jakieś  ceny  na  dany  rok.  W  tej  chwili 
według przedłożonych przez zakład kwot, koszty są mniejsze znacznie niż były 
z  tego  tytułu  i  w  związku  z  tym zakład  nie  proponuje  nam  obniżki,  tylko 
proponuje nam utrzymanie nadal tego co jest. Ja uważam, że jeżeli koszty są 
mniejsze to powinniśmy troszkę odciążyć tych mieszkańców, którzy są  i  tak 
obciążeni wieloma opłatami, podatkami itd. i powinniśmy tą opłatę ustalić na 
takim realnym poziomie.   

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda zapytała czy ktoś jeszcze chce 
zabrać głos w dyskusji.

Więcej radnych nie wyraziło woli wzięcia udziału w dyskusji.

 Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie:  przedłużenia czasu obowiązywania taryf na zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków.
  

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 radnych 
głosowało  przeciw.  Uchwała  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  nr  15  do 
protokołu.



Ad  16  Projekt  uchwały  w  sprawie:  uchwalenia  wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Pasym na 
lata 2014-2018.

 Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w  sprawie:  uchwalenia  wieloletniego  programu  gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Pasym na lata 2014-2018. 
  

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 16 do protokołu.

Ad 17 Projekt uchwały w sprawie:  zatwierdzenia  planu pracy 
Komisji Rewizyjnej.

 Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie:  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej.
  

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 17 do protokołu.

Ad  18  Projekt  uchwały  w  sprawie:  Strategii  Rozwiązywania 
Problemów Społecznych do roku 2020.

 Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie:  Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych do roku 2020.
  

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 18 do protokołu.



Ad  19  Projekt  uchwały  w  sprawie:  przyjęcia  Gminnych 
Programów: Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  w  Gminie  Pasym  oraz 
Harmonogramu  wydatków  Gminnego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów alkoholowych na terenie Gminy Pasym 
w 2014 roku. 

Głos  zabrał  radny  –  p.  Wiesław  Nosowicz:  temat  był  przerobiony  na 
komisjach, ja tylko proszę państwa na jedną rzecz chciałem zwrócić uwagę, ja 
myślę, że na przyszłość to jest. Zadałem sobie trochę trudu i podsumowałem ten 
harmonogram wydatków gminnego programu profilaktyki. Wynika z niego, że 
po odjęciu tych 20.000 zł. na prowadzenie zajęć różnego rodzaju zostaje 28.500 
zł.  na materiały, na spotkania,  konkursy, opinie lekarskie,  dożywianie, obozy 
i  kolonie  dla  dzieci,  a  68.500  zł.  to  są  wynagrodzenia  i  pochodne.  Moim 
skromnym zdaniem te proporcje należało by chyba odwrócić, albo przynajmniej 
różnicę zmniejszyć.  Bo chyba nie w tym rzecz jest  żeby większa część tych 
pieniędzy  szła na wynagrodzenia i  pochodne terapeutów, a tylko jakieś tam 
resztki powiedzmy na tych naprawdę potrzebujących, mam tu na myśli przede 
wszystkim dzieci gdzie 19.000 zł. na obozy, kolonie w ciągu roku, no nie jest to 
kwota za duża. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy jeszcze ktoś chce zabrać głos w tej 
sprawie.

Więcej radnych nie zabrało głosu.

Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w  sprawie:  przyjęcia  Gminnych  Programów:  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Pasym 
oraz  Harmonogramu  wydatków  Gminnego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów alkoholowych na terenie Gminy Pasym     w 2014 
roku.   
  

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 14 radnych (nieobecny: p. 
Sebastian Żubrowski), za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 radnych 
głosowało przeciw i 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
Uchwała została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu.



Ad 20 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.

Głos zabrał Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius: na dzisiaj powiem tak, 
udzielę  odpowiedzi  na  najbliższej,  następnej  sesji,  ale  w  kwestii  formalnej 
powiem, po 35 latach jest  200% ostatnio pobieranego wynagrodzenia,  po 40 
latach – 300%, po 45 latach – 400%.  Jeszcze chcę poinformować, że jest to 
również na bip-ie dla tych, którzy chcą, a chciał bym przy okazji powiedzieć, 
wszystko jest tu szanowni radni zgodne z prawem i z wszelkimi zasadami. Nie 
mam tu nic więcej na dzień dzisiejszy do wyjaśnienia. 

Głos zabrał radny – p. Wiesław Nosowicz: p. burmistrzu ja prosiłem o te 
dane  podczas  komisji.  W  związku  z  tym,  że  na  komisji  nie  otrzymałem 
bezpośrednio  odpowiedzi  to  prosiłem  o  odpowiedź  dzisiaj.  Dzisiaj  znowu 
słyszę,  że  będzie  kiedyś  tam.  Ja  nie  podnosiłem tego,  czy  jest  to  zgodne  z 
prawem, czy nie, co do tego nie miałem wątpliwości, tylko chodziło mi o kwoty. 
W związku z tym, że jest pan osobą publiczną, te kwoty są jawne. Ja prosiłem o 
podanie tych kwot. Jeżeli od komisji do dzisiaj, państwo nie byliście w stanie 
podać mi tych kwot tylko mówicie o procentach znowu. Te procenty to były 
podawane, zresztą to przepisy mówią o tym ile to jest. Natomiast w bip-ie jest 
kwota  ogólna,  bez  rozbicia  na  poszczególne  składniki.  Dlatego  prosiłem  o 
podanie tych kwot za nagrody jubileuszowe.     

Ad 21 Wolne wnioski i informacje.

Głos  zabrał  Burmistrz  Miasta  –  p.  Bernard  Mius,  który  przedstawił 
nowego Dyrektora MOK – p. Rafała Kiersikowskiego. Burmistrz dodał, iż p. 
Rafał Kiersikowski na stanowisko został powołany Zarządzeniem Burmistrza. 

Głos zabrał  Dyrektor  MOK –  p.  Rafał  Kiersikowski, który na wstępie 
przywitał  serdecznie  wszystkich  obecnych  na  sesji  RM,  po  czym  p. 
Kiersikowski  powiedział   kilka  słów   o  sobie  (wiek,  wykształcenie,  stan 
rodzinny itd.).

Następnie  dyrektor  MOK  przedstawił  plan  pracy  MOK na  2014  rok. 
Plan pracy stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Dyrektor MOK poinformował zebranych o złożonych wnioskach w celu 
pozyskania środków z zewnątrz.

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda: pan  przedstawił  nam plan 
pracy na rok 2014, został pan powołany zarządzeniem na lat 5. Ja bym chciała, 
żeby  nam  opowiedział  pan  zgodnie  z  ustawą,  tak  jak  ustawa  przewiduje 



o swoim programie działania na okres 5  lat. Jaki program działania przedstawił 
pan p.  burmistrzowi.

Pan Rafał Kiersikowski: jeżeli chodzi o program, to ten program jest tutaj 
w planie  pracy na  2014 rok.  Te  założenia,  które  ja  założyłem i  chciał  bym 
wprowadzić to one muszą być  realizowane corocznie. Wiadomo, że w 2014 r. 
środki unijne będą ograniczone z tego względu, że rusza to od 2015 roku, ale 
w  2013r.  jest  ta  ostatnia  pula,  którą  można  wykorzystać.  Na  pewno  takim 
głównym założeniem, które jest priorytetem jest remont tego obiektu. Będzie 
złożony  projekt,  już  wstępnie  są  prowadzone  rozmowy  z  Urzędem 
Marszałkowskim i  z  Ministerstwem Kultury  na  przebudowę całościową tego 
budynku. Jeżeli chodzi o imprezy to ja myślę, że miasto i gmina Pasym ma te 
imprezy jak: Sobótka,  Dni Pasymia, Dożynki. Z tradycją chciał bym je bardziej 
rozbudowywać. dodałem kilka elementów jak: żywa szopka, bardziej w stronę 
tych  nocy  kabaretowych  w  naszym  powiecie.  Są  oczywiście  jakieś  noce 
kabaretowe,  przeglądy  kabaretowe,  ale  to  są  kabarety  odpłatne.  Chciał  bym 
szukać dofinansowania, a jest w Ministerstwie Kultury taka komórka, która na 
taki cel daje pieniądze. Plan będzie dostępny od miesiąca stycznia na stronie 
naszej.

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda:  proszę  pana,  proszę  mi 
powiedzieć  czy  pan  ma  zabezpieczone  środki  w  budżecie  na  te  wszystkie 
zadania.  

Dyrektor  MOK –  p.  Rafał  Kiersikowski: tak,  bo  z  LGR jeżeli  chodzi 
o Lokalną Grupę Rybacką jest to 85% dofinansowania.  Tutaj cała kwota jest to 
123.000 brutto, a ja mam 36.000 zł. są to imprezy więc ze 123.000 15% to już tu 
się pokrywa. Na remont jest 6.000 zł. czyli na okna, wkład własny z wynajmów. 
Wszystko jest rozpisane.

Przewodnicząca Rady: proszę mi jeszcze powiedzieć o takiej działalności 
czysto kulturalnej i edukacyjnej dla dzieci i młodzieży, bo pan o tym nic nie 
wspomniał. Jakie koła pan zamierza wprowadzić do działalności ośrodka. Te co 
są one są prowadzone i jakie nowe formy zajęć dla dzieci. 

Dyrektor MOK: czyli jeszcze czytelnia internetowa i ikonka. 

Przewodnicząca Rady: ona była, jest, także to nie jest nowość. Jakie inne 
formy.

Pan Rafał Kiersikowski: jest nowością to, że będą dodatkowe trzy sprzęty, 
trzy komputery. Będzie z LGR zakup 6 komputerów, bo te komputery się nie 
nadają,  dzieci nie mogą pracować. Z nagrody, którą otrzymaliśmy za stoisko 



dożynkowe (trzecie miejsce) zostały zakupione 3 monitory, bo monitory były 
wypalone one nie działały. Ikonka będzie teraz na górze. Zajęcia teatralne też 
były, uczestniczy 15 dzieci. Zajęcia plastyczne, instruktor Danuta Horoszewska 
uczestniczy  30  dzieci.  Zajęcia  taneczne  instruktor  Barbara  Żebrowska  –  15 
dzieci.  Zajęcia  informatyczne  dla  seniorów,  tutaj  od  samego  początku,  od 
Dożynek było wiele zapytań od seniorów, od osób, które nie mają dostępu do 
szkoleń  dotyczących  informatyki,  ogólnie  korzystanie  z  internetu,  przelewy, 
portale internetowe. Stworzyliśmy takie koło, jest to dziesięcioosobowe koło  od 
poniedziałku do środy od 1900 do 2000, mamy szkolenie zainteresowanych. Klub 
seniora  i  emerytów  –  p.  Jadwiga  Łęczek.  Będziemy  powoływać  grupę 
miłośników  wędkowania  i  będziemy  brać  udział  w  warmińsko-mazurskich 
konkursach. 

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda zapytała  dyrektora  o  rajdy 
rowerowe. Czy ma pan w planie odnowienie tras rowerowych?

Dyrektor  MOK:  tak.  To  właśnie  jest  ten  projekt  z  LGR.  W budżecie 
mamy 1.500 zł. do wniosku, żeby z p. Twardzikiem, wspólnie odnowić ten tor 
i to jest 1.500 zł. z projektu. 

Przewodnicząca Rady: to jest działanie jednorazowe, czy pan zaplanuje 
cykl letni rajdów rowerowych.   

Pan  Rafał  Kiersikowski:  to  jest  cykl.  Te  wszystkie,  które  tutaj 
wymieniłem to są cykle.

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda: ile razy w sezonie.

Dyrektor MOK odpowiedział,  że rajd jest  w miesiącu maju i  miesiącu 
czerwcu na Dzień Dziecka.

Przewodnicząca Rady zapytała czy dla turystów też będą rajdy rowerowe.

Dyrektor MOK odpowiedział, że we wniosku wpisane jest 200 osób.

Przewodnicząca  Rady zapytała  p.  dyrektora  o  koszt  programu 
kabaretowego na 6 grudnia.

Pan Rafał Kiersikowski odpowiedział, że 1.000 zł. 

Pani Elżbieta Dyrda zapytała p. Kiersikowskiego jak planuje uaktywnić 
współpracę z sołectwami. Jak ta współpraca ma wyglądać.



Dyrektor MOK odpowiedział, że były rozmowy na temat majówki, będą 
spotkania. Dyrektor dodał, że na pewno będą odbywały się zajęcia tam gdzie są 
świetlice.  

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda pożyczyła p. Kiersikowskiemu 
realizacji planów.

Głos zabrała  p. Małgorzata Kamińska  – sołtys sołectwa Tylkowo, która 
odnośnie  punktu  12  porządku  obrad  zapytała,  czy  opłaty  pozostają  na  tym 
samym poziomie.

Głos zabrał Kierownik RRG w UMiG w Pasymiu – p. Wiesław Szubka, 
który  powiedział,  że  opłaty  pozostają  nie  zmienione.  Pan  Szubka  dodał,  że 
zmiana następuje tylko u rekreacjuszy. 

Głos  zabrała  radna  –  p.  Hanna  Gryczka  (Przewodnicząca  Komisji 
Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska), która powiedziała, 
że rozmowy na temat stawek i odpłatności były prowadzone od jakiegoś czasu. 
Pani  Gryczka  poinformowała,  iż  komisja  rolnictwa  zaproponowała 
wprowadzenie  opłaty  od  gospodarstwa.   Następnie  p.  Gryczka  przedstawiła 
propozycje komisji rolnictwa:

• gospodarstwo 1 osobowe – 8 zł., potem była zmiana na 10 zł.,
• gospodarstwo 2 – 3 osobowe – 18 zł.,
• gospodarstwo 4 – 5 osobowe – 32 zł.,
• gospodarstwo 6 i więcej osób – 40 zł.
• nie zmieniła by się sytuacja w przypadku działalności gospodarczej i 

turystów.

Pani Hanna Gryczka powiedziała, że była niewystarczająca ilość głosów 
jeśli chodzi o radę żeby propozycje te mogły przejść, były różne zdania.

Głos  zabrał  radny  –  p.  Wiesław  Nosowicz: nie  wiem  dlaczego 
p. burmistrz złożył taką propozycję,  a nie inną. Nie wiem też dlaczego części 
radnych zależy na tym, żeby wszyscy mieszkańcy płacili więcej za te śmieci niż 
powinni. Owszem urząd przedstawił nam kalkulację dosyć dokładną i wpływy 
i deklaracje złożone. Natomiast rzuciła się w oczy jedna rzecz, w kalkulacji te 
koszty były trochę wybiórczo potraktowane,  ponieważ po włączeniu kosztów 
tych  gminnych  jednostek  wszystkich  należało  by  tak  jak  urząd  chciał,  aby 
pokryć wszystkie koszty wywozu śmieci z terenu całej gminy. Mówiłem o tym 
na komisjach, p. burmistrz powinien przedstawić propozycję podwyżek jeszcze. 
W związku z tym, tych gminnych jednostek nie powinniśmy brać pod uwagę 
żadnych, a jeżeli żadnych to p. burmistrz powinien przedstawić nam propozycję 
obniżek, a takiej propozycji również p. burmistrz nam nie przedstawił. Wynika 



proszę państwa z tych danych przedstawionych przez urząd, że wpływy zostały 
policzone nie według nawet deklaracji, tylko według rzeczywistych wpływów. 
Twierdziłem to na komisji i twierdzę dalej. Bo nie rada i nie mieszkańcy są od 
tego żeby egzekwować wpłaty. Jeżeli są deklaracje urząd ma wyegzekwować te 
wpłaty,  a  więc  przynajmniej  wpływy  powinny  być  równe  tym  kwotom 
z deklaracji, a nie są. Do kalkulacji przyjęto mniejsze wpływy niż wynikające 
z deklaracji. Drugą sprawą ważną jest, nie wiedział urząd w czasie posiedzeń 
komisji  wspólnych,  nikt  z  urzędu  nie  był  w stanie  nam powiedzieć  ile  jest 
działek  rekreacyjnych na terenie  gminy.  Deklaracji  wpłynęło 800.  Natomiast 
według  szacunkowych  danych  na  pewno  jest  ponad  1.000  tych  działek. 
W związku z tym również jest  rolą urzędu wyegzekwowanie od pozostałych 
właścicieli nieruchomości złożenia deklaracji.  Zdaniem radnego wynika z tych 
wszystkich wyliczeń, że powinniśmy znacznie mniej płacić za śmieci.  

Głos  zabrał  Burmistrz  Miasta  –  p.  Bernard  Mius: razem,  wspólnie 
pracowaliśmy nad tym pół roku, rozmawialiśmy dużo. Różne były propozycje, 
różne oferty,  różne rozwiązania były przedstawiane.  Przyjęliśmy taką wersję. 
Maj 2014 rok już będziemy przygotowywali nowe zasady, warunki, przetarg na 
wybór  następnego  przewoźnika  i  wówczas  będziemy  myśleli  o  tym.  Teraz 
gdybyśmy to wprowadzali co pan proponuje p. radny, to przewrócił by pan to 
wszystko co wypracowaliśmy wspólnie,  razem „do góry nogami”.  Burmistrz 
dodał, iż nasza gmina jest w bardzo dobrej sytuacji jeżeli chodzi o ściągalność, 
przekracza  92,5%.  Burmistrz  podkreślił,  iż  wszędzie  są  wysyłane 
powiadomienia, wezwania, wszczynane są procedury administracyjne. 

Następnie burmistrz złożył wszystkim zebranym życzenia świąteczne.

Głos zabrała radna –  p. Hanna Gryczka, która powiedziała, że chodziła 
osobiście do urzędu, prosiła o kserokopię map z jej miejscowości i na każdej 
z tych map wyliczała ile jest działek. Radna dodała, że p. Wiesław powiedział 
jej,  że  są  właściciele,  którzy  mają  po  2,  3  działki.  Radna  powiedziała,  że 
w  swojej  miejscowości  obliczyła  około  400  działek,  które  są  zadbane  tzn. 
ogrodzone, użytkowane, ktoś na nie przyjeżdża. W stosunku do 880 deklaracji 
p. burmistrzu, to te 880 deklaracji jest bardzo mało w stosunku do tego ile jest. 

Głos zabrał radny – p. Mieczysław Żyra, który podziękował p. Krystynie 
Kabała  i  p.  dyrektorom  szkół  (p.  A.  Modzelewskiemu  i  p.  J.  Suchan)   za 
włączenie się do zbiórki żywności, a szkoły zabawek. 

Następnie  radny na prośbę  p.  Jadwigi  Łęczek przeczytał  sprawozdanie 
dotyczące  banku  żywności.  Sprawozdanie  to  stanowi  załącznik  nr  21  do 
protokołu.



Głos  zabrał  p.  Andrzej  Kwiatkowski –  sołtys  sołectwa  Grom,  który 
odnośnie  śmieci  zaproponował,  aby zwrócić uwagę na niektóre zapisy,  które 
niedawno zostały zmienione w gminie Biskupiec. 

Następnie  p.  Kwiatkowski  poruszył  temat  dróg  we  wsi  Grom.  Sołtys 
powiedział,  że  dzieci  dowożone  są  przez  Jęczniki  bo  nie  mogą  przejść 
(połączenie drogi gm. Szczytno z g. Pasym). Odcinek drogi Szczytna jest dobry, 
gminy Pasym jest nie do przejścia. Następny odcinek, który też zgłaszałem to 
jest  ten  odcinek  poprzeczny  do  szkoły  w  Gromie  (zawieszają  się  tam 
samochody).  Sołtys powiedział, że ma pytanie od jednego z mieszkańców, czy 
ten odcinek drogi gminnej jest ubezpieczony i traktowany jako droga gminna. 
Pan Kwiatkowski dodał, iż mieszkaniec ten będzie chciał wnosić o roszczenie za 
uszkodzenie pojazdu. 

Pan Kwiatkowski powiedział,  że  latem zgłaszał  na spotkaniu  sołtysów 
z  burmistrzem  sprawę  ograniczenia  szybkości  na  drodze  Grom  przy  boisku 
w kierunku Elganowa. Sołtys dodał, iż wie, że burmistrz wystąpił z pismem do 
starostwa w tej sprawie. Pan Kwiatkowski zapytał burmistrza czy otrzymał na to 
pismo odpowiedź. 

Burmistrz Miasta odpowiedział, że w tej chwili nie pamięta czy przyszła 
odpowiedź, ale sprawdzi to. 

Głos zabrała  p. Małgorzata Kamińska – sołtys sołectwa Tylkowo, która 
poprosiła burmistrza,  żeby p. Malessa pojechał  na nowe osiedle w Tylkowie 
i  sprawdził  oświetlenie,  gdyż zbyt późno zapala  się  tam światło.  Pani  sołtys 
dodała, iż zgłaszała ten problem do p. Cekalskiej. 

Głos zabrał – p. Romuald Tański, który w imieniu samorządu rolniczego 
szczebla  powiatowego  i  wojewódzkiego  złożył  wszystkim  zebranym 
najserdeczniejsze życzenia świąteczne.

Wiceprzewodniczący – p. Romuald Małkiewicz w imieniu  zarządu OSP 
w Pasymiu złożył zebranym życzenia świąteczne.

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda poinformowała, iż p. Jadwiga 
Łęczek  na  ręce  przewodniczącego  złożyła  podziękowanie  dla  sołtysów 
i radnych, którzy przyczynili się do sprawnego powiadamiania ludzi po odbiór 
żywności i przesyła najserdeczniejsze życzenia na nadchodzące święta. 

Następnie  przewodnicząca  poinformowała,  iż  wpłynął  wniosek  od  p. 
burmistrza o zwołanie XXXI sesji Rady Miejskiej w Pasymiu. Przewodnicząca 
ustaliła,  iż  będzie  to  dzień  23  grudnia  godzina  8:30  w  biurze  rady.  



Przewodnicząca  zwracając  się  do  sołtysów  i  kierowników  jednostek 
powiedziała, że jeżeli mają życzenie to mogą uczestniczyć w sesji, jednakże nie 
będą wypłacane diety. 

Głos zabrał  Dyrektor MOK –  p.  Rafał  Kiersikowski,  który zaprosił  na 
bożonarodzeniową  szopkę  (  27  grudnia,  godzina  16:00  przed  MOK  )  i  na 
śpiewanie kolęd w dniu 24 grudnia po pasterce. 

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda złożyła wszystkim zebranym 
najserdeczniejsze życzenia bożonarodzeniowe.

Ad 22 Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca  Rady  -  Pani  Elżbieta  Dyrda podziękowała  zebranym 
za udział  w obradach i ogłosił zamknięcie sesji.

Obrady  XXX sesji  Rady  Miejskiej  Pasymia  rozpoczęto  o  godz.  11.00 
a  zakończono  o godz. 13.35

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała

Anna Chitka
Podinspektor w UMiG 
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